
В Українській державній будівельній
корпорації "Укрбуд" – лідері будівельної
галузі України – День будівельника
святкували радісно і з ентузіазмом. 

У День професійного свята в корпо�
рації відбулися урочисті збори, де були
відзначені найкращі представники ком�
панії. Голова ради директорів компанії, ві�
це�президент Академії будівництва Укра�
їни, Почесний доктор КНУБА Ю.К.Пелих
подякував колективу за наполегливу пра�
цю, вручив нагороди і почесні відзнаки.

На святі були присутні почесні гості:
ректор КНУБА, Заслужений працівник

освіти України, доктор економічних на�
ук, професор П.М. Куліков, Президент
Академії будівництва України, доктор
технічних наук, професор, заслужений
діяч науки і техніки України, доктор бу�
дівництва АБУ І.І.Назаренко, директор
Київського коледжу будівництва, архі�
тектури та дизайну, Заслужений праців�
ник народної освіти України, член�кор.
Академії будівництва України, кандидат
політичних наук В.А. Булгаков, пред�
ставники АБУ, депутати. 

Кожен з гостей висловив щирі приві�
тання з професійним будівельним свя�

том, наголосивши,
що ця професія –
творити, дарувати
людям комфорт і
затишок їх осель та
впевненість в май�
бутньому. І побажав
н а п о л е гл и в о с т і ,
професійного твор�
чого натхнення,
міцного здоров'я та
щастя.

В складі керів�
ництва компанії

працюють багато випускників КНУБА
та коледжу. Вони дякували ректору
КНУБА П.М.Кулікову та директору ко�
леджу В.А.Булгакову за високопрофе�
сійні кадри, підготовлені в стінах нав�
чальних закладів, завірили в готовнос�
ті завжди прийти на допомогу в будь�
яких питаннях.

В.Савенко,
доцент кафедри організації 

та управління будівництвом  КНУБА

Загальна кількість поданих заяв на
перший курс на базі повної загальної
середньої освіти становить 6749. На
спеціальність "Будівництво та цивільна
інженерія" – 780, на спеціальності архі�
тектурного факультету – 809. Заяви на
скорочену форму навчання на базі ОКР
"Молодший спеціаліст" (денна форма) –
646. Приємно здивували абітурієнти, які
подали заяви на спеціальності "Туризм"
– 676 та "Менеджмент" – 464. 

Загалом можна зробити висновок
про те, що популярними залишаються
спеціальності Архітектурного факульте�
ту та спеціальність "Будівництво та ци�
вільна інженерія", "Комп'ютерні науки".
Це зумовлено сучасною кон'юнктурою
на ринку праці, адже як IT� спеціальнос�
ті, так і професії у будівельній й архітек�
турній галузях завжди є затребуваними
у суспільстві сьогодення.

Частково використано 
дані сайту КНУБА

(1492�1494)
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Газета "А+Б" пропонує читачам роз�
глянути як складається консолідований
рейтинг вузів.

Так, в "Топ�200 Україна" діяльність
ВНЗ оцінюється за допомогою інтег�
рального індекса, який відтворено трьо�
ма складовими: якість науково�педаго�
гічного потенціалу, якість навчання, між�
народне визнання. 

У рейтингу "Scopus" результати ді�
яльності ВНЗ базуються на показниках
бази даних Scopus, яка є інструментом
для відстеження цитування наукових
статей, що публікуються навчальним
закладом або його співробітниками в
наукових виданнях. У рейтинговій таб�
лиці вузи України ранжовані за індексом
Гірша – кількісним показником, який ба�

зується на кількості наукових публікацій
і кількості цитувань цих публікацій.

У міжнародному рейтингу "Webo�
metrics" враховується кількість проін�
дексованих пошуковими системами
сторінок сайту вищого навчального зак�
ладу, зовнішніх посилань на нього,
цитованість ресурсу, а також кількість
завантажених на сайт файлів (тобто,
змістовну та інформаційну активність
сайту навчального закладу). Рейтинг
"Webometrics" публікується двічі на рік.

У консолідованому рейтингу кожному
вузу присвоюється бал, який дорівнює
сумі його місць в рейтингах "ТОП�200 Ук�
раїна", "Scopus" і "Webometrics". Якщо 
в будь�якому з рейтингів ВНЗ не був
представлений, то йому присвоювалося
місце, наступне за останнім в цьому рей�
тингу (201, 137, 341 відповідно) 

Київський національний універси�
тет будівництва і архітектури у нелег�
кій конкуренції показав достойні ре�
зультати – 43 бали – за результатами
рейтингу "Топ�200 Україна", 42 і 53 ба�
ли за версіями "Webometrics" і "Sco�
pus" відповідно, а у підсумку отримав
138 балів у консолідованому рейтингу.

За інф. газети

Успіхи нашої Альма Матер

У 2017 році кількість абітурієнтів, які навчатимуться за державний
рахунок, стала значно меншою, ніж була в попередній (2016) рік.
У порівнянні з минулим роком держзамовлення зменшилося на
17,5%. Це в основному пов'язано з тим, що в цьому році вперше не
було набору на освітньо�кваліфікаційний рівень "спеціаліст". Змен�
шення обсягів також сталося через скорочення кількості випускників
11�х класів на 4,3%. КНУБА, як і інші ВНЗ, не оминули ці скорочення.

У липні ц.р. інформаційним освітнім ресурсом "Освіта.ua" складено консолідований рейтинг вищих нав�
чальних закладів України 2017 року.
У якості вихідних даних для складання консолідованого рейтингу вищих навчальних закладів України вико�
ристані найбільш авторитетні серед експертів та засобів масової інформації національні та міжнародні рей�
тинги вузів України: "Топ�200 Україна", "Scopus" та "Webometrics", кожен з яких використовує різні крите�
рії оцінювання вищих навчальних закладів.

ЯКОЮ БУЛА ВСТУПНА 
КАМПАНІЯ 2017 У КНУБА?

№

Незабутнє свято
для випускників
влаштувало 19 сер�
пня керівництво На�
ціонального універ�
ситету оборони Ук�
раїни ім. Івана Чер�
няховського. У цей
день близько 900
офіцерів запасу
склали присягу на
вірність народу Ук�
раїни. Це – студенти
понад 50 вищих
навчальних закладів
країни. 

"Ми пишаємося
вами. Ваші знання,
патріотизм, висока
відповідальність та
наполегливість як ніколи потрібні нашій
Батьківщині",� наголосив начальник На�
ціонального університету оборони Ук�
раїни імені Івана Черняховського, гене�
рал�лейтенант Анатолій Сиротенко.

Юнаки та дівчата протягом двох
років проходили підготовку на фа�
культеті підготовки офіцерів запасу

цього провідного військового закладу
держави.

На урочисту церемонію випуску при�
вітати офіцерів запасу приїхали високо�
поважні гості: Олег Шаров, директор Де�
партаменту вищої освіти Міністерства
освіти і науки України, Микола Садов�
ський – директор Департаменту військо�

КНУБА В УЗАГАЛЬНЕНОМУ 
РЕЙТИНГУ ВУЗІВ ЗА ВЕРСІЯМИ ТРЬОХ
АВТОРИТЕТНИХ РЕЙТИНГІВ ВНЗ

ПРЕСТИЖ БУДІВЕЛЬНОЇ ПРОФЕСІЇ
ЗРОСТАЄ З КОЖНИМ ДНЕМ

Наше свято Пишаємося

ВИПУСК ВІЙСЬКОВИХ
ІНЖЕНЕРІВ КНУБА

Закінчення на стор. 2



вої освіти, науки, соціальної і гуманітар�
ної політики Міністерства оборони Укра�
їни, генерал�майор, Олена Горпинченко,
заступник голови Солом'янської район�
ної у місті Києві державної адміністрації,
Денис Чернишев – перший проректор

Київського національного
університету будівництва і
архітектури та ін.

У заході взяли участь
начальник факультету підго�
товки офіцерів запасу пол�
ковник запасу В.Т.Марцен�
ківський, керівник відділення
інженерної підготовки КНУ�
БА полковник запасу
М.М.Петренко, полковник
запасу О.В.Турський.

Символічно, що випуск
відбувся напередодні 26�ї річниці неза�
лежності України, а також збігся із вели�
ким християнським святом – Преобра�
женням Господнім. У добру путь офіце�
рів запасу благословили священнослу�
жителі Української православної церкви.

У даний час дуже важливими є інже�
нерні війська для інженерного забезпе�
чення бойових дій військ. Вони організову�
ють і здійснюють військам необхідні умови
для своєчасного і таємного висування,
розгортання, маневру, успішного вико�
нання ними бойових завдань, підвищення
захисту військ і об'єктів від усіх видів ура�
ження, для нанесення противнику втрат,
для утруднення його дій. Все це вимагає
спеціальної підготовки особового складу,
застосування інженерної техніки та інже�
нерних боєприпасів. В їх завдання входить
поразка техніки і живої сили мінно�вибухо�
вими та ядерно�мінними засобами.

Військову підготовку завершили у по�
точному році 86 студентів нашого універ�
ситету. Наші студенти із гідністю витрима�
ли польовий вишкіл, проявили свої орга�

нізаторські й управлінські здібності, дис�
циплінованість та зібраність під час від�
працювання нормативів бойової підготов�
ки в умовах літньої спеки, суворо дотри�
мувалися розпорядку дня військової час�
тини та армійського раціону харчування. 

Завершальним етапом їх підготовки
став навчальний збір, який здійснював�
ся на матеріальній базі військової час�
тини с. Дівички Переяслав�Хмельниць�
кого району Київської області.

На ньому студенти практично відпра�
цювали раніше отримані знання: прово�
дилася інженерна розвідка, підривні
роботи, стрільби, улаштовувалися інже�

нерні загородження, елементи курсу ви�
живання. Уміло керував ввіреним під�
розділом командир взводу мостових пе�
реправ, курсант Євген Дмитренко, свої
лідерські здібності показали студенти:
Дмитро Чередник, Іван Повх, Станіслав
Самарський, Сергій Зубрицький та ін.

Треба звернути увагу, що особливіс�
тю колективу студентів випуску військо�
вих інженерів стала згуртованість та
злагодженість на практичних заняттях,
уміння організовувати дозвілля.

В. Дзюбенко, 
Відповідальний за військову підготовку 

у КНУБА, полковник у відставці 
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Виробнича практика III курсу ПЦБ бу�
ла досить короткою (з 28.06.17 по
12.07.17), але продуктивною й цікавою,
незважаючи на недоліки в організацій�
них питаннях.

Студенти попрацювали на об'єктах
рідного КНУБА (корпуси №№ 3, 4, гос�
подарчій двір, адміністративний та ла�
бораторні корпуси, головний корпус ба�

зи відпочинку "Буревісник" і ін.)
Виконувались прості й разом з
тим трудомісткі ремонтно�буді�
вельні, господарські роботи. На
базі відпочинку "Буревісник" здій�
снювалося нове будівництво… 

Хочеться відзначити роботу
Т.П. Нагірняк, Л.М. Єхлакової, М.М.
Агарків. Під час практики на біль�
шості об'єктів не було випадків
ухиляння від роботи чи "відбування
трудових обов'язків", як кажуть.
Деяким студентам навіть пощасти�
ло взяти участь в науково�техніч�
них дослідженнях з технічної теп�
лофізики і зробити цікавий звіт. Це
А.О. Григорова, М.М. Бедик, О.В.
Гончаренко. Будемо чекати допові�

дей на науково�технічній конференції. Ці�
каві звіти по практиці зробили студенти
ПЦБ – 32, 33, 34, 35.

Одним із індивідуальних завдань у
звітах було оформлення рацпропозицій
по виконуваних роботах. Деякі з них
могли б бути впроваджені в практику.
То ж не дарма говорять, що практика
всьому голова, головний критерій істи�

ни. Можу підтвердити це в
черговий раз, як будівель�
ник�виробничник з 40�річ�
ним стажем роботи на різ�
них будовах Києва,України і
далекого Заполяр'я. При�
ємно бачити, як майбутні
командири виробництва
дбають про альма�матер –
рідний КНУБА і власною
працею створюють затишок
і порядок в приміщеннях,
аудиторіях, на господар�
ських об'єктах університе�
ту. Горджуся й пишаюсь на�
шою молоддю. Хай вам
щастить!

З повагою, випускник КНУБА
академік АБУ І.І. Бондар

Все про практику

ПРАКТИКА – 
ВСЬОМУ ГОЛОВА

ЯКІСНА ПРАКТИЧНА ПІДГОТОВКА
СТУДЕНТІВ – ЗАПОРУКА
КВАЛІФІКАЦІЇ ІНЖЕНЕРІВ

Проходити практику у дослідницько�
му центрі нашій бригаді третього курсу
ПЦБ – А.О. Григоровій, М.М. Бедик, О.В.
Гончаренко було дуже цікаво і корисно.

Брати участь у реальних дослідах
нам, студентам, було важливо, щоб на
власні очі побачити і зрозуміти як коре�
гують вже існуючі будівельні конструкції
або ж створюють нові на підставі реаль�
них дослідів. 

Працівники кафедри до кожного
знайшли підхід, пояснюючи суть нашої
роботи – для чого взагалі ми фіксуємо
показники термопар, розміщених на
конструкціях (в нашому випадку – на вік�
нах з різною кількістю камер). У процесі
дослідження термічного опору теплопе�
редачі огороджуючих конструкцій (ві�

кон) використовувався
прилад ТСП 101 за мето�
дикою застосовування
датчиків термопар. На�
шою роботою безпосе�
редньо керувала досвід�
чений і винахідливий спе�
ціаліст і науковець Світла�
на Володимирівна Бара�
нівська, а від кафедри
КНУБА доцент, лауреат
Державної премії України

в галузі науки і техніки В.І.Савенко, який
зобов'язав нас зробити змістовні об'єм�
ні звіти і підготувати доповіді на най�
ближчих науково�технічних конференці�
ях. Отже, майже всі наші однокурсники
відмінно попрацювали на об'єктах КНУ�
БА під час виробничої практики.

А. Григорова,
студентка III курсу ПЦБ

СТУДЕНТИ ПРО 
ВИРОБНИЧУ ПРАКТИКУ

На кафедрі технології будівельного виробництва (ТБВ) до практичної
підготовки студентів завжди приділяється підвищена увага. Постійний
аналіз результатів літніх практик вказує на ймовірні варіанти покра�
щання їх якості та, відповідно, якості підготовки фахівців будівельної
справи. Викладачами кафедри здійснюється керівництво навчально�
виробничою практикою студентів 2�го курсу, виробничою практикою
студентів 3�го курсу та переддипломною практикою.

В поточному році, з метою підвищен�
ня професійної складової навчання та
створення бази фахових навиків у друго�
курсників будівельного факультету, нав�
чально�виробничу практику вперше
провели в Вищому професійно – техніч�
ному училищі будівництва та архітектури
( ВПТУБА). Студенти змогли самостійно
вибрати та опанува�
ти навики однієї з
масових будівельних
професій, а саме:
муляра, штукатура,
плиточника. Протя�
гом двох тижнів сту�
денти працювали в
виробничих май�
стернях, де викону�
вали цегляну кладку,
штукатурку стін та
оздоблення повер�
хонь плиткою. Нап�
рикінці студенти
склали пробні роботи, за що їм присвоє�
но кваліфікацію, яка відповідає II розря�
ду відповідної професії.

Проведена практика викликала вели�
ку зацікавленість серед студентів. В ре�
зультаті її проведення студенти отрима�
ли практичні навики виконання первин�
них будівельних процесів та вміння кон�
тролю технологічних регламентів і якості
будівельної продукції. Отримані навики
сприяють якісному проведенню майбут�
ньої практики на 3�му курсі, яка прохо�
дить на будівельних об'єктах та при вико�
нанні ремонтно – відновлюваних робіт на
об'єктах нашого університету.

Керівництво навчально�виробничою
практикою здійснювали провідні викла�
дачі кафедри технології будівельного
виробництва, доценти О.С.Молодід,
І.М. Уманець, С.П.Шарапа, А. О. Білик. 

Виробнича практика у студентів 3�го
курсу будівельного та архітектурного фа�
культетів також проходила під керівниц�
твом викладачів кафедри ТБВ. Місця
виробничої практики були заздалегідь
ретельно підготовлені з урахуванням фа�
хових потреб студентів, безпеки праці.

Особливістю цьогорічної практики
для студентів архітектурного факульте�
ту стало виконання робіт у національній
дитячій спеціалізованій лікарні "Охмат�
дит". Тут наші студенти виконували
внутрішнє опорядження приміщень, а

саме нанесення на
поверхні малюнків з
казковими героями
та сюжетами. Резуль�
тати роботи студентів
викликали не аби
який інтерес серед
маленьких пацієнтів
лікарні та співробіт�
ників закладу, які вис�
ловлювали свою
вдячність студентам
КНУБА. 

Студенти будівельного
факультету продовжили доб�
ру традицію проходження ви�
робничої практики на буді�
вельних об'єктах м. Києва.
Здебільшого це житлові багатоповерхо�
ві будинки, що зводяться державною
будівельною корпорацією "УКРБУД", а
саме ТОВ "Північноукраїнський буді�
вельний альянс". Студенти безпосеред�
ньо створювали будівельну продукцію,
працювали арматурниками, бетону�
вальниками, майстрами. 

Керівники практики забезпечили
практикантів сучасними знаряддями
праці та засобами механізації, надали
можливість долучитися до новітніх буді�

вельних технологій. Робота практикан�
тів була оцінена гідною заробітною
платнею та вдячністю керівництва прий�
маючих підприємств. 

Частина студентів працювала на
об'єктах нашого університету, де викону�
вались ремонтні роботи в гуртожитках,
під гаслом "Свій дім – своїми руками".
Поряд з практичними навиками, наші
студенти прикрасили свої гуртожитки. 

Керівництво виробничою практикою
здійснювали кращі викладачі кафедри
ТБВ, а саме доценти: О.М.Махиня,
О.С.Молодід, К.В. Черненко, Д.А.Соло�
вей, І.О.Базилевич, ст. викладач В.В.
Чепурний та ін.

Переддипломна практика цього річ
була вперше проведена на базі нещо�
давно створеної філії кафедри ТБВ в ДП
"Науково�дослідний інститут будівель�
ного виробництва". Практиканти безпо�
середньо брали участь в науково�дос�
лідній роботі фахового закладу. Пози�
тивний досвід цієї практики є запорукою
успішної практики майбутніх магістрів.

В цілому, виробнича практика 2016�
2017 навчального року, пройшла на

достатньому рівні. Вона дала можли�
вість отримати студентами практичні
навики та знання специфіки будівельно�
го виробництва, а також лишити добру
згадку про себе. Результати вказаної
роботи та напрямки її вдосконалення
були обговорені на засіданнях кафедри,
а пропозиції з її покращання – спрямо�
вані керівництву університету. 

Колектив кафедри ТБВ розуміє, що
сучасні вимоги замовників до наших ви�
пускників та європейська орієнтація

економіки країни, ставить ви�
соку професійну планку пе�
ред нашими студентами. Ми
маємо вдосконалювати свою
роботу відповідно до вимог
сьогодення. Один з вагомих
шляхів підвищення якості під�
готовки фахівців є якісне про�
ведення виробничих практик. 

В.В.Савйовський,
завідувач кафедри Технології

будівельного виробництва,
д.т.н., професор

П'ятеро богатирів на госпдворі наводять порядок:
Олександр Павловський, Артем Колесніченко, Ярослав

Сила, Дмитро Зінчук, Роман Галицький

Ремонт корпусу №4: Т.П Нагірняк зі студентами.

Студенти архітектурного факультету на практиці 
в лікарні "Охматдит"

Виконуються досліди під керівництвом
С.В. Барановської

Біля приладів…

Пишаємося

ВИПУСК ВІЙСЬКОВИХ ІНЖЕНЕРІВ КНУБА
Закінчення. Початок на стор. 1
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ИНОСТРАННЫЕ ВЫПУСКНИКИ КНУСА
ПОМНЯТ О РОДНОМ ВУЗЕ ЧЕРЕЗ

ПОЛВЕКА ПОСЛЕ ЗАВЕРШЕНИЯ ОБУЧЕНИЯ
"Груди пере�

повнюють два по�
чуття – радість і
смуток. Радість від
урочистості мо�
менту, а смуток, бо
йдуть з університе�
ту ті, кого ми вчили
5 років, ті, до кого
ми встигли звикну�
ти. Так, хтось зали�
шиться працювати
на кафедрі, хтось
вступить в магіс�
тратуру. Але час

навчання пролетів і його не повернути. І цей момент треба запам'ятати на все
життя".

"У цьому році є досить випускників університету, що отримали червоні дипломи.
Як би не було важко під час навчання, але ви довели собі, батькам, викладачам, що
це можливо".

"Давно підмічено, що викладачі за час навчання не лише вчать студентів, а й са�
мі багато чому вчаться у молодих, можна сказати, спільно навчається два

покоління. Спілкуючись з молоддю, старше покоління не дає собі стояти на
місці. Молоді змушують їх йти уперед, щоб говорити з ними однією мовою.
Спасибі вам за це велике!"
"Зараз, після випуску, найскладнішим буде навчитися працювати в команді. У ву�

зі ви були найкращими, але роботодавець диплом враховує в теорії, а на практиці в
кожній компанії потрібно буде доводити свій професійний рівень".

"Найголовніше, якщо захочете, ви досягнете в житті всього. Не забувайте і про
зустрічі випускників – ви неодмінно будете зустрічатися, з теплом згадувати викла�
дачів, рідні кафедри. Пам'ятайте, що ціль життя ваших батьків, щоб ви були успішни�
ми. А ми, з нашого боку, зробимо все, щоб ваші діти у нас вчилися! "

Підготовлено газетою

У ДОБРУ ПУТЬ,
ВИПУСКНИКИ КНУБА!

Ці червневі дні 2017 року запам'ятаються випускникам нашого 
КНУБА на все життя. Вони усі отримали заповітний документ – доказ
вищої освіти, до якої прагнули усі роки навчання у вищому навчаль�
ному закладі.
Диплом про вищу освіту давно вже необхідність і атрибут успішної
людини. Але не менш важливо, який ВНЗ його видав. У правильнос�
ті свого вибору, випускники Київського національного університету
будівництва і архітектури не лише не сумніваються, а пишаються от�
риманою освітою високого рівня.
Під час урочистих заходів, коли випускники КНУБА 2017 залишали

стіни своєї Альма�матер, газета А+Б підслухала й записала декілька
цікавих думок і побажань, які висловлювали декани, викладачі, спів�
робітники та вирішила об'єднати їх в одну коротеньку замітку.

Какими счастливыми были ли�
ца иностранных студентов, ког�
да они узнавали друг друга по
приезду на Первый междуна�
родный форум иностранных
выпускников высших учебных
заведений Украины и бывшего
СССР. Форум иностранцев про�
ходил на базе нашего универ�
ситета (КНУСА) 6–10 июня 2017
года. 

Газета дает информацию
на русском языке: с такой
просьбой обратились к нам
иностранные участники этого
съезда. Тогда подготовка
иностранных студентов шла на
этом языке.

Форум смог состояться
благодаря поддержке Минис�
терства образования и науки
Украины, МОО "Международ�
ной ассоциации выпускников
высших учебных заведений Ук�

раины" и организационного комитета. В его состав вошли
представители ведущих украинских вузов Украины – КНУ им.
Т.Шевченко, КПИ им. И.Сикорского и КНУСА.

Со словами приветствия выступили: Первый замести�
тель министра образования и науки Украины Владимир Ви�

тальевич Ковтунец, Предсе�
датель Наблюдательного Со�
вета КНУСА Игорь Владими�
рович Лысов, ректор КНУСА
Петр Моисеевич Куликов, на�
чальник отдела международ�
ных связей КНУБА Василий
Петрович Шик, а также деле�
гаты из Азербайджана, Бан�
гладеш, Ливана, Палестины,
Израиля, Сирии, Гвинеи, Ка�
нады, Марокко, Иордании,
Египта, Узбекистана, Таджи�
кистана и Китая.

…Многие изменились
внешне. И неудивительно:

ведь прошло 30–50 лет со времени их студенчества. Необык�
новенно оригинальной оказалась идея подарить бывшим вы�
пускникам архивные "портреты молодости". "Кто это?� спра�
шивали один другого сами выпускники тех лет. Как кто? Это я
таким был…"

Особенно редакцию впечатлила беседа с бывшими сту�
дентами стран Ближнего Востока: Президентом клуба выпус�
кников вузов Украины в Ливане, выпускником КНУ им. Шев�
ченко Зуканом Жарамани и Зиядом Мруэ, который учился на

ПГС с 1984 года, а в 1988 году
стал аспирантом кафедры тео�
ретической механики КИСИ.
Сейчас он работает в Ливан�
ском университете associate
professor, по�нашему доцент.
Туристическим бизнесом за�
нимается и наш выпускник Ra�
ed Saadah. При разговоре с
бывшими выпускниками чувс�
твовалось то особенное тепло,
с которым вспоминали они
обучение в украинской столи�
це. Каждый из них старался вспомнить самое важное и сокро�
венное для него событие тех лет в Киеве. 

Господин Зукан Жарамани сейчас занимается двусторон�
ним сотрудничеством в сфере высшего образования и обуче�
ния иностранных студентов в Украине, собирается привлечь

ливанцев ехать учиться в Ук�
раину.

Газета побеседовала со
многими бывшими студента�
ми. Это были наши "кисисты",
студенты медицинского инс�
титута им. Богомольца, и уни�
верситета им. Т.Шевченко. С
большой теплотой вспомина�
ли свою Альма�матер врачи�
женщины из Палестины: Ин�
шад Р.Х. Раби и Салат Ибра�
гим Халиль Аяш. 

Они подчеркивали, что
преподаватели, сотрудники,
студенты и выпускники наших
вузов – это одна большая дружная семья. Те, кто завершил
получение высшего образования много лет назад, уже пос�
троил карьеру, воспитал детей и внуков, с удовольствием
вспоминает лучшие, студенческие, годы. Они поддерживают
связь с бывшими однокурсниками, с радостью возвращаются
в родной вуз, где их всегда гостеприимно встречают, радуют�
ся их достижениям и поддерживают общением и уважением.

Подготовлено газетой

Выпускник КНУ им. Шевченко Зукан Жарамани со студентами

Приехали на форум делегации из Алжира, Туниса, Нигерии, Бангладеш, Вьетнама, Кипра, Индии, Камеруна, Пакистана, Грузии,
Казахстана, Ливана, Иордании, Болгарии, Непала, Марокко и др. Одним словом, это иностранные граждане со всего Мира, выпускники

высших учебных заведений, обучавшихся в Украине и СССР.

Выпускник КНУБА 
Зияд Мруэ

Выпускник КНУБА 
Raed Saadah
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СТОЛИЦЮ
ШТУРМОМ

Цього року за
право отримати
вищу освіту бо�
ролися понад пів�
мільйона абітурі�
єнтів. За останні�
ми даними, на всі
освітньо�кваліфі�
каційні рівні – мо�
лодший спеціа�

ліст, бакалавр та магістр – вони в сумі подали 1,7
млн заяв. У пріоритеті у вступників, як і раніше, –
навчання в столиці.

Нагадаємо, що в 2017 році вступники могли пода�
ти максимум дев'ять заяв на бюджетні місця, але не
більше ніж на чотири спеціальності. Подача заяв на
навчання за контрактом не обмежувалася. При цьому
кожній заяві присвоювався певний пріоритет – в за�
лежності від вузу, в якому найбільше хотів би вчитися
абітурієнт. Але набагато важливіше не де, а на кого
хочуть вчитися випускники українських шкіл. 

ЕКОНОМIКА ПЕРЕМОГЛА КОМП'ЮТЕР

У минулому році (2016), за інформацією МОН,
абітурієнти в основному вступали на філологію,
право і менеджмент. А в 2017 році найпопулярніша
спеціальність – економіка. Також студенти охоче
подавали документи на право, туризм, міжнародні
відносини. Трохи меншою популярністю користу�
валися IТ� спеціальності. "Кількість заяв на фізику,
прикладну фізику, хімію і біологію в деяких вузах
України близьке до нуля, – розповів проректор КНУ,
– хоча ці фахівці стратегічно важливі і необхідні, як
для економіки, так і для безпеки держави".

У тому, що такі важливі спеціальності не корис�
туються попитом у вчорашніх школярів, експерти
частково звинувачують відсутність профорієнтації
в українських школах. Через що випускники не ро�
зуміють перспективність тієї чи іншої професії і же�
нуться за вже усталеною модою вчитися на еконо�
міста і юриста. 

"Досвід ос�
танніх років пока�
зує, що абітурієн�
ти для себе сфор�
мували перелік
"популярних і зат�
ребуваних", як
вони вважають,
спеціальностей, і,
очевидно, вважа�
ють, що з такою
освітою будуть
затребувані на

ринку праці через 5 років і будуть заробляти сотні
доларів на годину. Це утопія. Завтрашніх випускни�
ків за цими спеціальностями в більшості своїй чекає
розчарування. І швидше за все їм доведеться отри�
мувати іншу спеціальність, щоб добре влаштувати�
ся в житті ", – вважає експерт з питань вищої освіти
Андрій Черних.

"ВЧІТЬ МАТЕМА�
ТИКУ ТА АНГЛІЙ�
СЬКУ – І НЕ ПРО�

ПАДЕТЕ"

"Вибір абітурієнтів
абсолютно не відпові�
дає запитам сучасно�
го ринку праці, вважа�
ють HR�експерти.
Майбутнє – за трьома
ключовими галузями,
запевняє Юрій Перч,

директор кадрового холдингу АНКОР в Україні. Це
IТ (включаючи вивчення штучного інтелекту), біо�
технології і агросектор. У сфері агропромислового
комплексу (АПК), до речі, зараз катастрофічно не
вистачає фахівців. 

Те, що абітурієнти не хочуть вступати на інженер�
но�технічні спеціальності, в майбутньому зіграє з ни�
ми лихий жарт. Тим більше, що з конкурентної точки
зору українські вузи сильніші саме технічними спеці�
альностями, а не гуманітарними. Ніхто не заперечує,
що гуманітарні професії теж будуть необхідні, але як�
що роботодавець шукає фахівця з Big Data, виїхати
на філології тут не вийде ", – зазначив він.

Також у юристів і економістів перспективи не
дуже райдужні. Як і у туроператорів, потреба в яких
в епоху digital відпадає: люди вже давно підбира�
ють собі тури самі он лайн.

Економіка – поняття надто абстрактне, – аналі�
зує Юрій Перч спеціальність, яка в 2017 році ліди�
рує за кількістю заяв від абітурієнтів. – І мені не ду�
же зрозуміло, як з такою освітою люди збираються
працевлаштуватися. Але якщо мова йде про більш
вузькі економічні речі – наприклад, фінансовий ме�
неджмент, бухгалтерію, аудит, – то тут попит на хо�
роших фахівців буде завжди. Особливо якщо вони
вибрали хороший вуз, – продовжив директор кад�
рового холдингу АНКОР. 

В цілому, отримавши освіту в технічній сфері,
українські випускники зможуть без проблем само�
реалізуватися і за кордоном. Випускникам інших
спеціальностей на роботу буде влаштуватися
проблематично. "Словом, вчіть математику і анг�
лійську – і не пропадете", – порадив Юрій Перч.

"Досвід пока�
зує, що людина,
яка хоче і вміє
працювати, в
будь�якому ви�
падку знайде со�
бі гідне застосу�
вання в нашій
економіці, – в
свою чергу, вва�
жає директор

департаменту вищої освіти МОН Олег Шаров. –
Звичайно, важливо, щоб людина мала гарну освіту,
але не завжди важливо, з якої саме спеціальності.
Людина просто повинна вміти вчитися, хотіти пра�
цювати і бажати чогось досягти".

Підготовлено газетою

Ось і дожили ми до нового навчального року 2017. Близько двох місяців тому в Україні
закінчилася вступна кампанія до вищих навчальних закладів. 
Ваша "А + Б", покопавшись у мережах, вирішила дізнатися, які спеціальності стали най�
популярнішими серед абітурієнтів 2017. Такі дані не тільки цікаві, але й корисні для тих,
хто збирається вчитися далі. До речі, в Україні 79% громадян отримують вищу освіту.
Про це розповідав в газетах і ефірі ТВ каналів перший заступник міністра освіти Володи�
мир Ковтунець.
Далі він мовив: "Є ще голод на вищу освіту ... Але ми, на жаль, маємо страшний перекіс.
За ступенем охоплення вищою освітою, ми займаємо десь десяту, дванадцяту позицію
в світі – 79%. Це дані Всесвітнього економічного форуму. А якщо взяти молодь у віці від
20 до 26 років, то 79% отримують так чи інакше вищу освіту: 60% отримують за рахунок
бюджету, ще 20% отримують його за власні гроші", – зазначив він. Також за його слова�
ми, якщо дивитися на якісні показники, то з інженерної освіти Україна знаходиться в
п'ятій десятці, а з бізнес�освіти – в кінці першої сотні.

Куди абітурієнти вступали найбільше

"ЛЮДИНА ПРОСТО ПОВИННА ВМІТИ
ВЧИТИСЯ, ХОТІТИ ПРАЦЮВАТИ 
І БАЖАТИ ЧОГОСЬ ДОСЯГТИ"

Президент АБУ – Назаренко Іван Іванович, док�
тор технічних наук, професор, заслужений діяч нау�
ки і техніки України, Лауреат Державної премії Укра�
їни в галузі науки і техніки, завідувач кафедри
машин і обладнання технологічних процесів КНУБА.

Віце�президенти – керівники напрямків діяль�
ності Академії. Напрямок "Освіта і наука" очолює
Куліков Петро Мусійович – ректор КНУБА, доктор
економічних наук, профессор, заслужений праців�
ник освіти України.

Президія АБУ. Із 48 членів президії Академії будів�
ництва України – 9 чоловік – представники КНУБА.

В АБУ – 45 галузевих відділень, які є головною
ланкою в структурі організації і створені на базі на�
уково�дослідних установ і проектних інститутів, що
мають відповідний, роками накопичений досвід, ві�
дому і науково�технічну, або проектну школу.

Дев'ять відділень створені на базі вищих навчаль�
них закладів будівельного профілю і становлять ва�
гомий науковий потенціал. В тісній співдружності з
виробничниками вирішують широкий спектр нау�
ково�технічних питань, допомагають молодим вче�
ним і аспірантам. Шість галузевих відділень очолю�
ють представники Київського національного уні�
верситету будівництва і архітектури: 

Будівельні матеріали та вироби – Захарченко
Петро Володимирович; Будівельна механіка і бу�
дівельна фізика – Баженов Віктор Андрійович;
Машини механізми і процеси будіндустрії та
виробництва – Ручинський Микола Миколайович;
Машини і механізми для спеціальних процесів
у будівництві – Сукач Михайло Кузьмич; Розвиток
будівельної науки і техніки та дослідження нау�
ково�технічного потенціалу будівництва в Ук�
раїні – Білик Сергій Іванович; Менеджмент та ор�
ганізація інновацій – Федоренко Валентин Григо�
рович; Індустріального будівництва – Савенко
Володимир Іванович.

Сьогодні  газета розповідає про відділення Ін�
дустріального будівництва. Допомагає нам в цьому
дійсний член Академії будівництва України, лауреат
премії АБУ ім. Буднікова Іван Іванович Бондар:

Створене рішенням Координаційної Ради Пре�
зидії від 15 червня 2011 р. на базі передових індус�
тріальних будівельних організацій України ВАТ
"ДБК�3" АТ ХК "Київміськбуд". Підприємство має
50 літній досвід роботи по індустріальному будів�
ництву житла в Києві.

Керівник відділення, Савенко Володимир Іва�
нович – член президії АБУ, к.т.н, д.т.н (РФ), доктор
філософії, доктор будівництва АБУ, доцент КНУБА,
військовий будівельник, Лауреат премій: Державної
премії України в галузі науки і техніки, ім. М.С. Будні�
кова (2000, 2009, 2012р.р.), ім. Платона, нагородже�
ний Срібними медалями АБУ та УАН, академік УАН.

Основною базою для відділення ІБ АБУ стало
ПАТ "ДБК�4". Його генеральний директор Тимошен�
ко С.А та головний інженер Мойсеєнко М.М. – дійсні
члени АБУ, Герої України. У відділенні працюють ви�
датні вчені та провідні фахівці будівельної галузі, гро�
мадські діячі: Президент Будівельної палати, Герой
України Шилюк П.С.; ректор Київського національно�
го університету будівництва і архітектури, заслуже�
ний працівник освіти  України, лауреат Державної
премії в галузі науки і техніки, віце�президент  АБУ
Куліков  П.М.; Фіалко Н.М., член�кореспондент НАН
України, доктор технічних наук, професор; Прокопов
В.Г., доктор технічних наук, провідний науковий спів�
робітник Інституту технічної теплофізики НАН Украї�

ни; Черненко В.К., почесний член Академії наук Укра�
їни, двічі лауреат премії ім. М.С. Буднікова, доктор
технічних наук, професор та ін.

Станом на 2017 рік до складу відділення вхо�
дять 93 науковців профільних НДІ і ВНЗ і таланови�
тої молоді. Серед них: 

Афанас'єва Л.В., член�кор.(ч�к), КНУБА, 
Аднан Абделхамід Халіл Абу Сал та Амер Муха�
мед Хабашне, ін., Йорданія; Бачинський В.В., дій�
сний член.(д.ч.), Київ, Бондар І.І., дч, Київ; Боровик
Ф.І., дч, Київ; Бондар О.А., дч, Київ КНУБА;
Благодирьов В.О., ч�к, Мелітополь; Барилюк Л.І.,
ч�к, Київ КНУКІМ; Висоцька Л. М., ч�к, Київ; Гетун
Ю.П., дч, Київ; Гетун Г.В., дч, Київ; Гігінейшвілі Д.Я.,
ін., Тбілісі, Грузія; Гнатюк В.Т., ч�к, Київ; Грабовський
А.Л.,ч�к, Київ КНУБА; Гриценко О.С., дч, Київ; Гера�
щенкова І.І., ч�к, Київ КНУБА; Гігінейшвілі Д.Д., ін.,
Тбілісі Грузія; Демидова О.О., дч, Київ; Дудар І.М.,
ч�к, Київ; Доценко С.І., ч�к, Харків; Ємельянова
О.М., ч�к, Київ КНУБА; Журавський О.Д., дч, Київ
КНУБА; Задорожнікова І.В., ч�к, Луцьк ЛНТУ, Іван�
ченко Г.І., дч, Київ; Клюс Л.Г., дч, Київ; Кривенко
Ю.П., дч, Київ; Крицький В.Б., дч, Київ; Коваль
В.М., ч�к, Львів; Кекух В.Ф., ч�к, Київ; Кислюк Д.Я.,
ч�к, Луцьк ЛНТУ; Куліков П.М., дч, Київ КНУБА; Крав�
чук Ю.М., ч�к, Луцьк; Лисий О.Б., ч�к, Київ; Лаврі�
ненко Л.І., ч�к, Київ КНУБА; Лісовий П.І., ч�к, Київ;
Лисогора С.І., ч�к, Київ; Лазарев О.І., дч, Київ;
Мойсієнко М.М., дч, Київ, корп. ДБК – Житлобуд;
Максименко В.П., дч, Київ, НДІБВ; Меранова Н.О.,
дч, Київ, ІТТФ НАНУ; Молєва О.С., ч�к, Київ; Матві�
євський С.В., дч, Київ КНУБА; Мірошниченко Д.С.,
ч�к, Київ; Молодід О.С., ч�к, Київ КНУБА; Мельник
В.К., дч, Київ; Малик Т.Ю., ч�к, Київ, КДПМД; Мак�
сим'юк Ю.В., ч�к, Київ КНУБА; Міміношвілі І.Д., ін,
Тбілісі ОО Прогресі; Михайловський Д.В., дч, Київ
КНУБА; Нікогосян Н.І., дч, Київ, КНУБА; Нестеренко
І.С., ч�к, Київ КНУБА; Носенко В.С., ч�к, Київ КНУБА;
Осипов О.Ф., дч, Київ КНУБА; Осипов С.О., ч�к, Ки�

їв КНУБА; Окружкін А.А., ч�к, м.Обухів Київська обл.
ТОВ "Містобуд"; Онатій Є.О., ч�к, Київ ПРАТ "ДБК�4";
Пятков О.В., дч, Київ КНУБА; Прокопов В.Г., дч, Ки�
їв ІТТФ НАНУ; Палій Ю.О., ч�к, Львів; Пірієв Айдин
Юнус, ін., Баку Азербайджан; Пукас В.С., ч�к, Київ
Гол.упр.охор.праці; Подрезан М.В., ч�к, Київ; Поло�
сенко О.В., ч�к, Київ; Пальчик П.П., дч, Київ КНУБА;
Романушко Є.Г., дч, Київ КНУБА; Рейцен Є.О., дч,
Київ КНУБА; Савенко В.І., дч, Київ КНУБА; Слободян
Я.О., дч, Київ; Сахаров В.О., дч, Київ КНУБА; Стефа�
нишин С.П., ч�к, Київ корп. Укрбуд; Скляров І.О., дч,
Київ КНУБА; Сьомка С.В., ч�к, Київ КНУБА; Сітніков
О.В., ч�к, Київ; Самчук В.П., ч�к, Луцьк ЛНТУ; Тимо�
шенко Ю.В., дч, Київ; Тимошенко С.А., дч,
ПРАТ"ДБК�4"; Талах С.М., дч, с.Калинівка Київська
обл. НАУ; Тимофєєв Ю.Е., ч�к, Київ КНУБА; Титок
В.В., ч�к, смт. Васильків Київська обл. КНУБА; Терно�
вий В.І., дч, Київ КНУБА; Фіалко Н.М., дч, Київ ІТТФ
НАНУ; Хромець В.І., ч�к, Київ; Цифра Т.Ю., ч�к, Київ
КНУБА; Черненко В.К., почесний член, Київ КНУБА;
Черненко К.В., ч�к, Київ КНУБА; Чирчик С.В., ч�к,
Київ; Чан Дик Тінь, ін., В'єтнам; Шпакова Г.В., дч,
Київ КНУБА; Шатрова І.А., дч, Київ КНУБА; Яремчи�
шин Б.М., ч�к, Київ; Якимчук І.М., ч�к, Київ КНУБА;
Яремчук Ю.О., ч�к, Київ, корп ДБК� Житлобуд.

Основними напрямками діяльності відділення
ІБ АБУ є дослідження, розробка і впровадження
актуальних індустріальних методів будівництва 
в будівельну галузь. 

Регулярно проводились засідання відділення,
де розглядались питання житлового висотного бу�
дівництва, спорудження доступного житла, буді�
вель висотою 5–9 поверхів… Цікавим є прогресив�
ний, індустріальний метод будівництва промисло�
вих і цивільних споруд на основі системи "КУБ�2,5"
та "С�МКУБ". Його впроваджено на багатьох об'єк�
тах в Україні (Обухів, Мелітополь, Запоріжжя, Ялта
та ін.). По цих питаннях звітували представники
НДІБВ (керівник Максименко В.П), ПАТ "ДБК�4",
ПП "Архімаст�М" (Мірошниченко Д.С.), ТОВ "Інвест
Моно КУБ" ( Благодирьов В.О., Окружкін А.А. ).

Впродовж останніх років членами відділення ІБ
виконувались наукові дослідження, за якими автори
готували дисертаційні роботи. На засіданнях були
заслухані кандидатські роботи Крицького В.Б., Адна�
на Абу Саля, Лучинського С.А., Кислюка Д.Я. Свої
докторські праці представили Бондарь О.А, Осипов
О.Ф, Сахаров В.О, Тимофеєв Ю.Е., доктор будівниц�
тва АБУ Савенко В.І., Лазарев О.І. Були заслухані на�
уково�дослідні роботи Тернового В.І., Мельника В.К.,
Фіалко Н.М., Максименка В.П., Рейцена Є.О., Бонда�
ря І.І., Висоцької Л.М., Чирчика С.М. Під керівниц�

Всеукраїнська громадська організація
Академія будівництва України (АБУ) у
2018 році відзначатиме чверть століття з
часу заснування. Утворена 1993 року.
Першим президентом АБУ  став Генадій
Карпович Злобін, Заслужений будівель�
ник України, лауреат Державної премії в
галузі науки і техніки України, доктор бу�
дівництва АБУ, професор.
Газета "Архітектура і Будівництво" почи�
нає друкувати матеріали про історію
заснування організації, її членів, роботу
відділень АБУ, присвячені майбутньому
ювілею. Насамперед, ми розповідати�
мемо про широке представництво в АБУ
інженерів будівельного фаху Київського
національного університету будівництва
і архітектури.

АКАДЕМІЯ БУДІВНИЦТВА –
ГОРДІСТЬ УКРАЇНИ

До 25�річчя АБУ

твом члена відділення доктора Слободяна Я.О. наші
українські спеціалісти увійшли в Європейську асоціа�
цію цивільних інженерів з комп'ютерних технологій. 

Члени відділення Індустріального будівництва
Академії будівництва України – досвідчені спеціаліс�
ти, науковці. Державної премії України в галузі науки
і техніки удостоєна робота "Ефективні енергозбері�
гаючі технології прискореного зведення об'єктів
промислового та цивільного будівництва за участю
членів АБУ (Фіалко Н.М., Прокопов В.Г., Мельник
В.К., Малик М.М., Савенко В.І., Черних Л.Ф., Фаре�
нюк Г.Г., Сухоросов І.М., Клюс Л.Г.) за підтримки рек�
тора КНУБА Кулікова П.М. і директора НДІБВ Галін�
ського О.М. й ін. провідних фахових організацій.

На Державну премію КМУ подається втретє ро�
бота по боротьбі з корозією за участю членів АБУ
Висоцької Л.М., Журавського О.Д., Савенка В.І.,
Гудзій С.Г.

19 робіт (2000–2016 рр.) удостоєні премії ім.
М.С.Буднікова за участю членів відділення, в тому
числі тільки за 2013 рік стали Лауреатами цієї премії
АБУ 5 авторських колективів. Серед них: 1. "Буді�
вельне виробництво" КНУБА (Ушацький С.А,
Шейко Ю.П, Трігер Г.М, Лубенець В.Г, Погорєльцев

В.М, Матвієвський С.В, Шебек М.О.); 2. "Галузева
теорія ефективного управління підприємством"
КНУБА (Куліков П.М, Бондар О.А, Анін В.І, Рибак
О.В.); 3. "Цикл робіт з технічних рішень ефектив�
них конструкцій стін з використанням автоклав�
ного бетону" ДП НДІБВ (Франківський А.А, Сиротін
О.В, Максименко В.П, Войтенко П.В, Яцько О.В, Бу�
равченко С.Г.); 4. "Цикл праць з організації і уп�
равління будівництвом та розрахунків будівель�
них конструкцій" КНУБА (Зельцер Р.Я., Демидова
О.О., Нікогосян Н.І., Шатрова І.А., Іванченко Г.М.,
Станкевич А.М., Шишов О.В.); 5. "Розробка опти�
мальної технології вітчизняного виробництва
альтернативного екологічно чистого універ�
сального перетворювача іржі" ПП "Руслан і
Людмила" (Висоцька Л.М., Войтович В.А., Смик
Л.П., Вишняк В.А., Черватюк В.А., Бондар Т.І.). Одна
робота удостоєна Великої Срібної медалі. 

Не забуває ІБ і ветеранів, підтримуючи зв'язок 
з Алекберовим М.Б, Шкельовим Л.Т, Лівінським
О.М. – одним із засновників АБУ – віце�президен�
том УАН. 

Підготовлено " А+Б"



Китайська корпорація доріг і мостів
(China Road and Bridge Corporation), до�
мовилася про реконструкцію Шуляв�
ського шляхопроводу в Києві. Перший
віце�прем'єр�міністр України – міністр
економічного розвитку і торгівлі Степан
Кубів сказав, що підготовчі роботи за
цим проектом завершаться не пізніше
вересня й будуть укладені кредитні уго�
ди та договори на виконання робіт з кор�
порацією. Створено робочу групу для
комплексного опрацювання інвестпро�
екту, до якої увійдуть представники Мі�
некономрозвитку, Мінінфраструктури,
Мінфіну і Укравтодору.

До речі, компанія China Road and
Bridge Corporation готова побудувати
під ключ Велику кільцеву дорогу, магіс�
траль Нивки – Бровари і розв'язку біля
станції метро Шулявська в Києві за ра�
хунок власного фінансування.

Кращим проектом для Шулявки, на
думку КМДА, стане трирівнева розв'яз�
ка з реверсивним розподільним кіль�
цем. Така розв'язка охоплює всі нап�
рямки руху, включаючи розвороти,
практично не має обмежень по інтен�
сивності руху на ліво поворотних нап�
рямках, зберігає більшу частину цеху
№5 заводу Більшовик, і дозволяє вико�
нати реконструкцію без перекриття ру�
ху, пояснили в КМДА. Дана розв'язка
займає площу всього 1,8 га (для порів�
няння: звичайний повний "чотирилис�
ник" на проспекті Бажана займає 13,5
га). Після її будівництва звільняться дві
земельні ділянки загальною площею 1
га, на яких пропонується створити два
нових сквери.

За підрахунками експертів, еконо�
мія на паливі в разі реалізації трирівне�
вої розв'язки становитиме 77 млн. грн.
на рік, а загальні транспортні втрати, з
урахуванням втрат часу на пересуван�
ня, зменшаться на 250,2 млн грн в рік.
Крім того, тільки згаданий проект за�
безпечує пропуск велосипедистів в усіх
напрямках і має повністю ізольований
пішохідний рівень.

Трохи історії. Шулявський шляхоп�
ровід був спроектований в 1960 р, а по�
будований в 1968 р. Чотирма роками
раніше тут була відкрита станція метро
"Шулявська" (на той момент кінцева).
Довжина моста складає 295 м, а шири�
на – від 14 до 21 м.

На перших порах навантаження на
конструкцію мосту було не дуже вели�
ким, оскільки прилеглий район актив�
но забудовувати почали вже у 1970�і
рр. До 1978 р під мостом проходила
трамвайна лінія від Бессарабки. Пізні�
ше її функції поклали на підземку, а

саму лінію розібрали, звільнивши міс�
це для автотранспорту. У міру збіль�
шення спальних районів у бік ниніш�
ньої Житомирської траси і Окружної
дороги посилювався автомобільний
трафік. Відповідно, більшало наванта�
ження на міст.

Після розпаду СРСР порожні площі
під творінням радянських інженерів об�
любували люди нового часу – стихійні
комерсанти. Так, поруч з мостом утво�
рився речовий ринок. І тонни легкозай�
мистих речей, звалені у наметах прямо
під опорами, представляли собою сер�

йозну загрозу пожежної безпеки. Вод�
ночас навантаження на сам міст почало
сильно перевищувати закладені у про�
ект показники. Розв'язка на Шулявці на
сьогодні є одним з ключових транспор�
тних вузлів і без того переобтяженого
Києва, і трафік тут просто шалений. Ра�
но чи пізно такий збіг несприятливих
обставин мав вилитися у якесь НП.

Перша велика пожежа на ринку під
мостом трапилася у вересні 2006 р Тоді
спалахнули намети з речами секонд�
хенду. Вигоріло 500 кв. м торговельних

площ. Для того, щоб упевнитися, що
пошкоджений вогнем міст все ще здат�
ний витримувати потік машин, комуналь�
ники перекривали його на кілька днів.
Після відповідних тестів рух запустили у
колишньому режимі, проте один бік мос�
ту зміцнили захисними підпорами.

Пожежа поменше виникла на цьому
ж місці вже через кілька місяців – 2 лю�
того 2007 р Тоді вигоріло 80 кв. м і обій�
шлося без серйозних обмежень руху.

Третій раз ринок секонд�хенду спа�
лахнув наприкінці квітня того ж року. За
свідченнями очевидців, полум'я було нас�
тільки потужним, що розплавило асфальт
на мосту, і він почав прилипати до підошов
взуття. Крім того, під мостом обвалилася
захисна штукатурка. Тоді ж мало не згорі�
ли заживо відвідувачі кафе, яке знаходи�
лося в будівлі станції метро "Шулявська",
– вогонь заблокував вихід з нього. Дим від
масштабної пожежі бачили за кілька кіло�
метрів від епіцентру, а на дорогах міста
утворилися величезні пробки. Шляхопро�
від тоді знову на кілька днів перекрили для
автомобільного руху. У результаті третьої
пожежі речовий ринок з�під мосту, на�
решті, вирішено було прибрати (що в під�
сумку виконали не до кінця). А висновок
інженерів був однозначним – конструкція
втратила близько 30% своєї міцності.

У 2009 р шляховики "Київдорміст"
провели комплексне обстеження конс�
трукцій Шулявського шляхопроводу (не
рахуючи поточних весняних і осінніх огля�
дів) і постановили: ще кілька років він
протримається, хоча вже пора планувати
капітальний ремонт. Проте в 2012 р спору�
да була визнана аварійною і укріплена
спеціальними металевими підпорами, які
страхували балку моста, працюючи за
принципом домкрату. Рік по тому кияни
забили на сполох – від моста відколюють�
ся шматки бетону. Інженери вказували, що
міст тримається виключно завдяки підпор,
але при цьому за ним, ігноруючи заборо�
ни, ризикують пересуватися навіть вели�
ковантажні фури. У місті, нарешті, всерйоз
заговорили про ремонт шляхопроводу. 

Доки столична влада вирішувала, який
з проектів надійніше і по кишені міському
бюджету, під мостом знову сталася поже�
жа. Правда, вже не така масштабна ...

Реконструкція горезвісного мосту і
розв'язки на Шулявці триватиме до 2019
р Загалом, як не крути, а задихатися Ки�
єву в пробках ще кілька років, оскільки
не тільки Шулявський міст в місті трима�
ється на одному тільки чесному слові. І з
кожним роком стан не поліпшується.

Т.Перепилиця, студкор газети 
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З 27–28 травня в м. Славутич пройшли
змагання відкритої першості з футзалу
серед жіночих команд 2002 та старше. 
В змаганнях взяли участь п'ять команд.

1 – місце U�17 (перший склад)
2 – КНУБА
3 – NRG
4 – Бровари
5 – U�17 (другий склад)

Результати зустрічей:
КНУБА – U�17 (другий склад) 3:0
КНУБА – U�17 (перший склад) 0:8
КНУБА – Бровари 5:1
КНУБА – NRG 5:2

Спорт

ВIТАЄМО ЖІНОЧУ КОМАНДУ
КНУБА З МІНІФУТБОЛУ!

Цікаво

КИТАЙЦІ ПОБУДУЮТЬ
ШУЛЯВСЬКИЙ МІСТ У КИЄВІ

Першим питанням стало те ж саме, що в заго�
ловку матеріалу. Так навіщо потрібна практи�
ка? Ось як відповіла нам Маша Шиганова, сту�
дентка 3�го курсу КНУБА:

Практика потрібна,
щоб навчитися застосо�
вувати свої навички та
вміння на роботі. Адже в
вузі завдання чітко сфор�
мульовані, під рукою є
підручники з необхідною
інформацією, на допомо�
гу завжди готовий прийти
викладач. У гіршому ви�
падку, можна списати у
сусіда. У реальному житті

це не пройде. На роботі доведеться думати само�
му. Треба вміти самостійно приймати рішення і від�
повідати за них. 

Як у вас пройшла прак�
тика?

Сергій Майструк,
студент 2�го курсу уні�
верситету: У всіх практи�
ка пройшла по�різному. У
одних успішно, в інших не
дуже. Кому�то вона спо�
добалася, а комусь ні. Але
в будь�якому випадку, на�
певно, студенти познайо�
милися ближче зі своєю

спеціальністю. Подивилися на роботу підприємств
зсередини. 

Наскільки корисна прак�
тика для студентської
молоді?

Євгенія Калеміна,
студентка 3�го курсу:
На практиці формуються
навички та вміння, здобу�
ваються необхідні знання.
Тому важливо використо�
вувати її, як перший прак�
тичний крок до пошуку
свого місця в професії і

працевлаштування. Звичайно, є ті, хто скаржилися
на те, що не навчилися нічому новому, що працівни�
кам було не до них. Деякі чомусь думають, що усі їм
повинні допомагати і підтримувати. Але це не так.
Ніхто не буде вас чекати з відкритими обіймами.

Ти навчився чогось нового?
Петро Голевський, студент 2�го курсу:

Щоб навчитися чогось, доведеться самому
проявити ініціативу, заглиблюватися в справу,

розпитувати співробіт�
ників, просити поясни�
ти. Головне – не впада�
ти у відчай, якщо щось
не виходить, не розча�
ровуватися в собі і сво�
їх здібностях, а працю�
вати над помилками,
прагнути досконалості.
Але і боятися практики
не треба. Ті, у кого вона
вже була, кажуть, що в

ній немає нічого страшного, радять тільки не
пропускати лекції, щоб використовувати усі
знання. 

Як тебе прийняв колек�
тив?

Олексій Росляков�
ський, студент 2�го
курсу КНУБА: Ми працю�
вали більш щільно саме з
начальником, ніж з іншим
колективом. Займатися
нами співробітникам було
ніколи, так як у них своїх
справ повно. Ми самі
брали у них документи,
розбиралися з ними. 

Що б ти порадила тим,
у кого практика тільки
має бути?

Олена Бодрова, сту�
дентка 3�го курсу уні�
верситету: Найголовні�
ша порада – якщо ти хо�
чеш чогось навчитися,
треба більше прагнути,
шукати, чогось добивати�
ся. Треба бути наполегли�
вим в бажаннях, прохан�

нях, навіть якщо тебе відштовхують. Вчити тебе
ніхто не буде. Їм ніколи витрачати на тебе свій до�
рогоцінний час. Все треба самому!

Бесіду вела Олександра Тимощук,
студкор газети

Ваша думка

НАВІЩО ПОТРІБНА ПРАКТИКА?
Редакції газети "А + Б" влітку вдалося поговорити зі студентами 2–3�х курсів КНУБА, які
повернулися з практики. Ми поставили їм по кілька запитань. Читайте! 

Мухаммад Усман Сідікі, випускник будівельного факульте�
ту КІБІ 1975 року. Після квітневої революції в Афганістані був
призначений НДП Афганістану на високу посаду – Президента
департаменту вищої та середньої спеціальної освіти держави.

Довгий час пліч�о�пліч з радянськими воїнами�інтернаціо�
налістами боровся за демократичний Афганістан. Часто зга�
дував нашу альма�матер та Київ. Приїжджав в КІБІ на курси
підвищення кваліфікації, постійно підтримуючи зв'язок з одно�
курсниками.

На жаль, пішов з життя рано, загинувши в автокатастрофі
вже в Ташкенті.

Цю славну людину завжди пам'ятають друзі, однокурсни�
ки, всі, хто знав його з студентської лави. Він був – справжнім
патріотом нашого університету…

P.S. Четвертого липня 2017 року до обеліска Слави КНУБА
пришли вшанувати пам'ять полеглих в цій революції та пам'ять
Мухаммада Усмана його родич Мохаммад Заман Сідікі та од�
нокурсник і друг Володимир Іванович Савенко.

Про що писали " За будівельні кадри" 40 років тому…

ЗГАДУЄМО 
ОДНОКУРСНИКА

Оголошується набір:
у жіночу спортивну команду з футболу
Тренування проходять у спорткомплексі 
КНУБА за графіком:
– середа – 15:20–17:00
– субота – 14:00–15:30
За детальною інформацією звертатися на кафедру фізичного виховання і спорту або до викладача
кафедри ФВіС Гасанової Саіди Фарухівни.



Подкупает домашняя, семейная
обстановка, которая царит в этих сте�
нах. Люди, лечившиеся в других клини�
ках и за рубежом, часто жалели, что не
попали сюда сразу…

Пролечившись здесь, вспоминаешь
известную фразу Главного врача Онко�
логического центра "Парквэй" (Синга�
пур): Анг Пенг Тиама: "Одно из самых
ошибочных суждений о раке – это то, что
он является смертельной болезнью". 
К счастью, благодаря неуклонному раз�
витию медицины и медицинских техно�
логий наука медленно, но верно прибли�
жается к тому, чтобы склонить перевес 
в битве с раком на свою сторону.

Мы встретились с Главным врачом
"Инновации", доктором Павлом
Юрьевичем Гриневичем и он расска�
зал нам о становлении медицинско�
го учреждения, первостепенной
задачей которого является борьба 
с раковыми заболеваниями. 

– "Инновация" – известная частная
онкологическая клиника. В Украине

свою работу клиника начала в 2009 го�
ду. Создавали ее немецкие специалис�
ты из Гамбурга. Лечение тут проводится
по мировым стандартам и с использо�
ванием передовых технологий и обору�
дования. Клиника имеет международ�
ную аккредитацию JCI.

Несмотря на свой молодой возраст,
клиника пользуется большим успехом 
у пациентов: за основу берутся, как
правило, рекомендательные протоколы
онкологических ассоциаций, принятых
в развитых Европейских странах.
В каких направлениях клиника диаг�
ностирует?

– Мы предоставляем диагностичес�
кие услуги в онкологии, маммологии,
гинекологии, онкогинекологии, эндок�
ринологии, кардиологии, гастроэнте�
рологии, проктологии, урологии,
аллергологии. Есть у нас специалисты
в области паллиативной медицины
(pallium – лат.� облегчение состояния
больного). В клинике работают и онко�
логи�радиологи, детские онкологи,
которые занимаются маленькими па�
циентами.

Инновация располагает передо�
вым, инновационным оборудованием.
Это самый современный лучевой уско�
ритель последнего поколения Varian
Clinac 2100 C, лечение на котором про�
водит квалифицированная команда
врачей и физиков.
Привлекаете ли вы в практику зару�

бежный опыт?
– Сегодня мы активно сотрудничаем

с ведущей медицинской сетью Европы
– клиниками Аджибадем (Турция). Это
позволяет нашим пациентам получать
самую современную помощь в области
онкологии и гематологии. Наши врачи
едут для обучения в клиники партнера,
турецкие специалисты могут консуль�
тировать наших пациентов, "забирать"

их на лечение на технологии, которые
отсутствуют, к сожалению, у нас.
Сейчас медицинские учреждения
чаще стали использовать так назы�
ваемое ВТОРОЕ МНЕНИE /Sekond
opinion. Обеспечиваете ли вы клиен�
там экспертное заключение (второе
мнение) гистологических образцов
тканей опухоли в патоморфологи�
ческой лаборатории ведущей клини�
ки Шарите Akademisches Lehrkran�
kenhaus der Charite?

– Такая дистанционная консульта�
ция зарубежных специалистов с ис�
пользованием подробных данных
вашего лечения и обследования в Ук�
раине – разумная альтернатива зат�
ратной зарубежной поездке на обсле�
дование и лечение. Но необходим
качественно подготовленный пакет
медицинских документов пациента,
имеющих отношение к истории забо�
левания пациента. В результате такой
консультации вы получите подробные
рекомендации по дальнейшему обс�
ледованию и лечению.

Теперь о самом больном – о ценах.
Все пациенты знают, что онкология – это
болезнь, требующая денег. Не все могут
их заплатить. Но и консультацию у хоро�
шего специалиста в государственной
системе здравоохранения не получишь
бесплатно. И приходится нарушать и мо�
ральные, и юридические нормы, предла�
гая конверты с "благодарностью"…
Ваши цены доступны для больных?

– В Украине сейчас тяжелая эконо�
мическая ситуация. Лечение онкологи�
ческих пациентов очень дорогое и пла�
тит за него в основном сам больной. Мы
сделали наши цены доступными, не под�
нимая их на услуги (консультация, диаг�
ностика, госпитализация, хирургическое
лечение, кроме расходников – материа�
лов для разового использования).

Полный список процедур в клинике
"Инновация" состоит из более чем
1200 наименований медицинских ус�
луг. Детальную и актуальную информа�
цию по стоимости услуг можно получить
по телефонам +38(044)331�21�00;
+38(044)331�23�00
Знаем, что у вас действует програм�
ма лояльности для постоянных кли�
ентов. Как она работает?

– Для этого необходимо иметь дис�
контную карту. Эти карты разного номи�
нала дают возможность проходить диаг�
ностику и получать консультативную
помощь по специальным условиям. Так�
же программой лояльности могут пользо�
ваться родные и близкие постоянных кли�
ентов, при наличии дисконтной карты.

И в заключение – клиника "Иннова�
ция" на сегодняшний день – это сино�
ним доверия, безопасности и качества.
Самое современное и авторитетное
частное лечебное учреждение, в кото�
ром полностью соблюдаются западные
стандарты и протоколы лечения и диаг�
ностики.

Підготовлено газетою
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"ИННОВАЦИЯ" – НАДЕЖДА НА ВЫЗДОРОВЛЕНИЕ
Клиника "Инновация" находится в одном из красивейших мест Украины: село Лютеж под Киевом, на берегу Киевского водохранилища. С трас�
сы поворачиваем на территорию лесничества, в лес с вековыми соснами. Красота этих могучих сосен при въезде в клинику вселяет надежду,
что тебя здесь обязательно вылечат. Это лечебное учреждение похоже на санаторий или дом отдыха, и доктора, каким�то особенным образом
вселяют в тебя надежду. Поэтому не сомневаешься, где проходить лечение. Здесь и только здесь.
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